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 Zápis 

Jednání Komise pro životní prostředí 

RMČ P1 
2023/5 

 

Datum jednání 15.5.2023 

(začátek 17:00 konec 18:50) 

 

 

Přítomni: 

 

Olga Krahulcová, Milan Smrž, Tomáš Oliva, Pavel Řeháček 

Petr Kučera, Viktor Klíma, Kateřina Melzerová 

 

Nepřítomni:  

 

 

Omluveni:  

  

Jana Šestauberová, Jan Saitz  

 

PROGRAM: 

 

1. Zahájení zasedání komise 

2. Schválení programu a zápisu z jednání 17.4.2023  

3. Jmenování ověřovatele zápisu 

4. Akce v zeleni 

5. Návrh na využití zbylých finančních prostředků z Dotačního programu 

MČ Praha 1 v oblasti životního prostředí pro rok 2023 

6. Žádost pí Kontra o rozšíření zahrady – Petřínské sady – žádost o 

stanovisko OTMS 

7. Různé 

8. Diskuze 

9. Závěr a poděkování členům komise 

 

 

1. Zahájení komise 

 

P. předseda z důvodu nemoci pověřil před jednáním komise vedením komise pí 

Krahulcovou, komise byla zahájena v 17:00 hod. 

 

2. Prezence 

 

Všichni přítomní členové komise se zapsali do prezenční listiny. 

 

3. Jmenování ověřovatele dnešního zápisu 

 

Ověřovatelem byl pověřen p Smrž. 
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4. Schválení programu a zápisu č. 4 ze dne 17.4.2023 

 

Program byl schválen s úpravou, a to doplnění bodů do různého: 

A. Návrh regulace kulturních a spol. akcí v parku Kampa – ZASTA Klasnová 

B. Vyhodnocení akce United Islands, Čarodějnice – Kampa – ZASTA Klasnová 

C. Informace k revitalizaci hřiště Lannova – ZASTA Klasnová 

D. Plán TSK – zeleň Praha 1 – ZASTA Klasnová 

E. Informace – park Holubička – ZASTA Klasnová 

F. Informace občanů o nadcházejících a probíhajících zásazích do zeleně – p. Smrž 

G. Spolupráce s UMPRUM v záležitosti informování občanů ve veř. prostoru o aktuálním 

stavu klimatické změny – p. Smrž 

H. Vnitrobloky – p. Klíma 

I. Výsadba nových stromů, vyhledávání nových míst – Staré Město – p. Klíma 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

Zápis č. 4 ze dne 17.4.2023 byl schválen bez připomínek.  

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

 

5. Akce v zeleni 

 

a) Nerudný fest.cz – festival „Praha žije hudbou“ v parku Kampa ve dnech 23. – 

24.06.2023. V rámci záboru bude plocha využita pro vystupujícího a 2x infostánky. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit konání této akce v parku 

Kampa.  

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

b) Michal Jan Bublík – umístění uměleckého díla v parku Kampa u Plynárenského domečku 

KC Kampa v termínu od 1.-29.6.2023. Pí Šabachová z KC Kampa nemá námitek proti 

umístění um. díla, za podmínky zajištění bezpečnosti umístění díla, s tím se také ztotožňuje 

OŽP, dále nesmí dojít k poškození zeleně během instalace, bude ukotveno ve smlouvě. Dílo 

bude umístěno na zpevněné části u zadní části domečku, viz situační plánek u žádosti. 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit výpůjčku zpevněné části 

pozemku v parku Kampa u Plynárenského domečku za účelem umístění uměleckého díla. 

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

Usnesení přijato. 
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c) Mertel RG Česká republika, spol. s r.o. – konání kulturní akce „Voda je život“ v parku 

Lannova dne 13.06.2023. Tuto akci financuje MHMP. Účelem této akce je informovat 

veřejnost o adaptaci Prahy na změnu klimatu, s důrazem na důležitost vody ve městě. 

V rámci akce budou umístěna stanoviště pro děti i dospělé, ve formě informačně vzdělávací 

s prvky interaktivity. V parku bude umístěno podium, 3 x nůžkový stan, občerstvení a 

cisterna s vodou. 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit konání této akce a využití 

pozemku k záboru za účelem konání této akce. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 
 

d) Junák – český skaut, Skautský institut, z.s. – rozšíření činnosti pořádání programu do 

veřejného prostoru, umístění podia, posezení kavárny, umístění popelnic na tříděný a 

komunální odpad. Zábor bude umístěn na Malostranském nábřeží na zpevněné ploše u 

Michnovského letohrádku. 

 

Žádost byla postoupena k projednání na Komisi obchodu a služeb. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor za účelem konání 

akcí a provozování kavárny na zpevněné ploše směrem k Vltavě, za podmínky, že nebudou 

v rámci záboru umístěny odpadní nádoby na veřejném prostranství. Žadatel je povinen 

zajistit umístění kontejnerů v rámci budovy. 

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

Usnesení přijato. 

 

e) Člověk v tísni o.p.s. – vzpomínkový akt na památku obětí komunismu a těch, kteří padli 

ve válce na Ukrajině na Střeleckém ostrově – vypouštění lampionů dne 26.06.2023. 

Malostranská beseda a.s., která má ostrov v pronájmu, s akcí souhlasí. Žadatel předložil 

také souhlas Povodí Vltavy ke krátkodobému využití pozemku. Zajištění způsobu 

vypouštění i následného sběru lampionů na vodě bude projednáno se Státní plavební 

správou – pobočka Praha.  

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit konání této akce a využití 

pozemku k záboru za účelem konání této akce. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

f) NEXT LEVEL, s.r.o. – umístění LED panelů s instalací multimediální projekce 

mezinárodně uznávaného umělce R. Anadola v rámci festivalu Dvořákova Praha v parku 

na Nám. Jana Palacha v termínu 30.08. – 15.09.2023 (vč. instalace, projekce, 
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deinstalace) . V rámci záboru bude v parku umístěna vizuální instalace a oplocení 

z důvodu bezpečnosti a v rámci instalace budou umístěny v parku plošiny. Souhlas 

památkářů byl žadatelem předložen. Žádost byla také projednána na Komisi kultury a 

sportu dne 15.05.2023. 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit umístění uměleckého 

díla – LED panely v parku na Nám. Jana Palacha. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

g) Kvalita, s.r.o. – spolkový den Městské části Praha 1 v parku Kampa dne 15.06.2023, 

v rámci záboru budou na travnaté části parku umístěny stánky spolků, podium, lavičky, 

zázemí pro účinkující a vozidla MP a Dobrovolných hasičů P1. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit konání této akce a využití 

pozemku k záboru za účelem konání této akce. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

5. Návrh na využití zbylých finančních prostředků z Dotačního programu MČ 

Praha 1 v oblasti životního prostředí pro rok 2023 

Rada MČ Praha 1 na svém jednání dne 04.04.2023 rozdělila finanční prostředky v rámci 

Dotačního programu v oblasti životního prostředí pro rok 2023 ve výši 463.400 Kč, 

zbývající částka 286.600 Kč je navržena na využití na 2. kolo dotačního programu, a to 

100.000 Kč na ekologickou výchovu a zbývající částka na vnitrobloky ve výši 186.600 Kč. 

Hodnotící komise bude navržena do Rady MČ Praha 1 ve stejném složení jako v prvním 

kole. 

  

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí souhlasí a doporučuje Radě MČ Praha 1 vyhlásit 2. kolo 

dotačního programu v oblasti životního prostředí. 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

 

6. Žádost pí Kontra o rozšíření zahrady – Petřínské sady  

 

MČ Praha 1 má ve svěřené správě pozemek parc. č. 927, k.ú. Malá Strana, kde je součástí 

stavba č. p. 342. OTMS/OSN obdrželo podnět nájemce pí Kontra, aby se rozšířila „zahrada“, 

a aby MČ Praha 1 požádala o svěření tohoto pozemku do své správy. Pozemek je využíván 

pro uskladnění dřeva na topení. Komise územního rozvoje na svém jednání nesouhlasila 

s návrhem na svěření části pozemku, konkrétně jeho oplocené části a doporučuje nájemci, 

aby řešil situaci pronájmu od hl.m. Prahy. 

Komise pro životní prostředí bere na vědomí, nepřijalo žádné stanovisko.  
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Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

7. Různé 

A) Návrh regulace kulturních a společenských akcí v parku Kampa 

 

P. Krenk zpracoval návrh regulace kulturních a společenských akcí, které by se měly konat 

v parku Kampa. Měla by být stanovena pravidla pro konání a povolování akcí. Návrh budou 

připomínkovat všichni členové komise do příští komise a poté bude předloženo Radě MČ 

Praha 1.  

 

B) Vyhodnocení akce United Islands a Čarodějnice v parku Kampa 

 

P. Vaculín zajistil dohled nad dodržováním podmínek stanovených ve smlouvách, které byly 

uzavřeny na základě schválení Radou MČ Praha 1. Akce proběhly bez problémů a stížností.  

 

C) Informace k revitalizaci hřiště Lannova 

 

Pí místostarostka Klasnová informovala přítomné členy komise o plánované revitalizaci 

parku Lannova – dětské hřiště. V tuto chvíli probíhá participace – anketa mezi občany. Na 

místě proběhlo dotazování uživatelů hřiště, na základě těchto poznatků byl zpracován 

dotazník, který byl následně rozdán k vyplnění návštěvníkům hřiště. Dotazník mohou 

vyplnit všichni občané Prahy 1, kteří o to projeví zájem. Dotazníky řeší p. Rachůnek z odd. 

participace a strategie ÚMČP1. 

Členové komise se shodli na vhodnosti umístění automatu s občerstvením u domečku 

ostrahy. 

 

D) Plán TSK – zeleň Praha 1 

 

P. Vaculín informoval změnu obsazení pí Kopecké v TSK. TSK při poslední obměně stromů 

v ulicích neměla povolení památkářů a zjištěné technické sítě. Stromy jsou již koupené.  

Městská část Praha 1 se potýká s dotazy občanů k obměně či pokácení stromů v ulicích 

Prahy 1. Bohužel TSK, jako správci stromů v ulicích, i když byla dohoda, nedochází k časné 

nebo žádné komunikaci a informování o kácení stromů. Je potřeba zlepšit komunikaci mezi 

TSK a MČP1.  

Důvodem odstranění stromů (Jindřišská, Náprstkova, Karolíny Světlé, Konviktská, 

Truhlářská), že mají nevyhovující podmínky k růstu a neprosperují. Všechna místa, kde 

došlo k pokácení stromů budou osázeny novými a vzrostlými stromy, poté co budou 

upraveny podzemní části míst výsadby.  

Městská část Praha 1 podává informace přes tiskového mluvčího a info se zveřejňuje na 

webu a Facebooku MČ P1. 

 

 

E) Informace k parku Holubička 

 

Pí místostarostka Klasnová informovala členy komise o postupu prací ohledně vybudování 

bezbariérového výtahu v parku Holubička v blízkosti sochy Dívky s holubicí. Proběhlo 

jednání se zástupci MHMP, Metroprojektu a Dopravního podniku. Městská část Praha 1 

vydala nesouhlasné stanovisko – OŽP, OÚR a ODOP. Pokud žadatel podá novou žádost 

k projednání a posouzení, nebližší možná doba realizace by poté byla až v roce 2028.  

 

F) Informace občanů o nadcházejících a probíhajících zásazích do zeleně 

viz bod D) 
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G) Spolupráce s UMPRUM v záležitosti informování občanů ve veř. prostoru o aktuálním 

stavu klimatické změny 

 

P. Smrž informoval o spolupráci se studenty UMPRUM o možnosti spolupráce na 

poskytování informací (plakáty atd.) o stavu klimatické změny. P. Vaculín sdělil, že MČ 

Praha 1 má cca 120 plakátovacích míst, které je možné využít, nesmí být komerce. 

 

H) Vnitrobloky 

 

P. Klíma sdělil, že by bylo dobré podporovat zazelenění vnitrobloků, vysazování stromů a 

nepovolovat zastavování vnitrobloků stavbami a parkovišti. 

 

CH) Výsadba nových stromů, vyhledávání nových míst 

 

P. Klíma by rád, aby došlo k větší výsadbě stromů na Praze 1. Navrhuje, aby občané dávali 

podněty na nové místa vhodné pro výsadbu nových stromů.  

OŽP zaslalo všem členům KOŽP postup – prověření výsadeb stromů v ulicích. 

 

 

V Praze dne 16.05.2023 

 

Zapsala:  Kateřina Melzerová, tajemnice komise      ..…………………………………………….. 

 

 

Ověřil:  Milan Smrž,   podpis, datum…………………………………………. 

 

Potvrdil:  Olga Krahulcová, místopředsedkyně komise  

podpis, datum………………………………………………….. 

 

Příští jednání komise se bude konat dne 12.6.2023 v 17,00 hodin zasedací 

místnosti č. dv. 201.  


